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Cariere în Drept | Andrea Roxana Chihaia, printre cei mai buni zece absolvenți ai

generației sale, acum stagiara, a intrat în profesie cu emoție și entuziasm. Ea spune

ca performanța nu se întreține singura, ci trebuie susținuta. ”Trebuie sa începem ca

societate sa credem în tineri, în potențialul lor și sa le oferim oportunitați pe

masura”

Pentru Andrea Roxana Chihaia, imediat dupa licența, a început traseul pentru cariera pe care și-a dorit-o:

avocatura. Dupa finalizarea celor patru ani de studii la Facultatea de Drept din cadrul Universitații

„Alexandru Ioan Cuza” din Iași (UAIC), tânara a decis sa dea examen pentru intrarea în profesie, astfel ca

acum își efectueaza stagiul alaturi de maestrul sau, pe care îl considera și mentor. A finalizat cursurile

universitare cu unul dintre cele mai mari punctaje din anul sau, rezultat care a plasat-o printre cei mai buni

zece absolvenți ai generației sale.

„Avocatura este o profesie demna, complexa și extrem de dinamica. Consider ca mi se potrivește foarte bine, ca

ma provoaca în mod constant și, totodata, ca îmi ofera o satisfacție pe care nu aș fi putut sa o regasesc în alte

profesii”, susține tânara.

Andrea marturisește ca a decis destul de târziu catre ce facultate sa se îndrepte. Abia în clasa a XI-a a luat

hotarârea sa mearga la Drept. „Cu toate acestea, din momentul în care am luat aceasta decizie, nu a mai existat o

alta opțiune pentru mine. Singura facultate pe care mi-am dorit sa o urmez a fost Facultatea de Drept a

Universitații „Alexandru Ioan Cuza” din Iași, aceasta fiind de altfel și singura facultate la care m-am înscris”,

completeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Avocatul considera ca orice facultate contribuie la formarea unui tânar adult, însa Facultatea de Drept are aceasta

abilitate aparte de a-ți schimba viziunea asupra lumii. „Pe lânga norme și principii de Drept, Facultatea te învața sa

gândești critic, sa elaborezi probleme, sa gasești soluții, sa pui fiecare eveniment în context, sa privești lumea și

viața dintr-o multitudine de perspective”, argumenteaza tânara.
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Prima sesiune a ambiționat-o foarte mult

A urmat Liceul Tehnologic „Alexandru Vlahuța” din Podu Turcului, iar perioada aceea a fost una extrem de

frumoasa, Înca pastreaza legatura cu o parte dintre colegii sai de atunci și se bucura pentru fiecare reușita a lor.

Trecerea la viața de student a însemnat o etapa cu totul noua pentru ea, iar prima sesiune de examene a avut o

încarcatura emoționala foarte puternica și a fost, într-o oarecare masura, un moment decisiv în parcursul sau,

pentru ca a ambiționat-o extraordinar de mult. „Odata cu rezultatele favorabile ale primei sesiuni, am început sa

îmi dau seama de aptitudinile pe care le aveam și care urmau sa ma ajute în anii de licența și, ulterior, de master.

Perioada sesiunilor a devenit cu timpul o perioada extrem de frumoasa și plina de satisfacții. Pauzele dintre

examen și studiul în biblioteca erau un adevarat deliciu”, își amintește Andrea.

De altfel, din punctul sau de vedere, viața unui student la Drept, cel puțin a unui student de la Iași, este una extrem

de dinamica. „Mereu se întâmpla ceva și nicio zi nu seamana cu cealalta. În facultate, învațam constant, în orice

context, la camin, la facultate, în parc, chiar și în trenul spre Mamaia sau Timișoara. Cu toate acestea, mereu

gaseam timp pentru voluntariat, vizite de studiu, conferințe, stagii de practica, ieșiri în oraș sau plimbari. În al

doilea rând, sunt de parere ca examenele orale din timpul facultații m-au ajutat foarte mult în parcursul

profesional, pentru ca te încurajau sa îți însușești materia într-o modalitate foarte profunda, sa capeți o înțelegere

de ansamblu și sa o expui ca atare. Ca dezavantaje, aș spune ca riscul este acela de a-ți concentra întreaga

personalitate în jurul faptului ca ești student la drept/jurist. Consider ca este extraordinar de important sa îți

pastrezi individualitatea, sa ai pasiuni și sa îți petreci timpul cu oameni cât mai diverși”, explica Andrea.

În prezent, interlocutoarea 

Biz

Lawyer este avocat colaborator în cadrul societații BENGA, COLȚAN & Asociații,

o societate de avocatura tânara, dinamica și moderna, care încearca pe cât posibil sa raspunda unor nevoi actuale,

dar pastrând aceleași valori clasice ale avocaturii. „Am intrat în profesie cu emoție și entuziasm în toamna imediat

urmatoare examenului de licența. Este singurul examen la care m-am înscris, pentru ca nu m-am vazut facând

altceva. Știam ca drumul pe care l-am ales este unul special. Mentorul meu este chiar maestrul meu. Îl admir

întrucât, cu fiecare ocazie, da dovada de profesionalism, seriozitate, decența și colegialitate. Îi mulțumesc pe

aceasta cale pentru toata încrederea și susținerea acordata, pentru ca ma motiveaza zilnic sa fiu un avocat mai bun.

Spețele la care am lucrat pâna acum sunt dintre cele mai diverse. Societatea noastra este, în general, specializata în

drept imobiliar, dreptul proprietații intelectuale și dreptul energiei regenerabile. Nu de puține ori, în activitatea de

business apar o serie de probleme care nu au rezolvari predefinite și necesita un plus de inovație, perseverența și

creativitate. La acest moment, manifest o afinitate destul de puternica pentru dreptul proprietații intelectuale.

Consider ca este o arie atipica a dreptului, care stimuleaza progresul și inovația”, menționeaza juristul.

Opiniile unor profesioniști care ocupa poziții de     top    în          departamentele juridice ale unor companii

importante, pe platforma www.in-houselegal.ro. Urmarește temele dezvoltate  de     avocați   sau     membri      ai

comunitații In-houseLegal și propune      subiecte.
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Înainte de a ajunge la aceasta etapa, Andrea spune ca a beneficiat și de o perspectiva practica în timpul facultații,

prin stagiile obligatorii oferite de facultate, precum și prin activitatea de seminar, care era destul de aplicata. Este

de parere ca viitorul parcurs al unui student depinde extrem de mult de personalul didactic și de implicarea lor în

actul de învațare. „În ceea ce ma privește, am avut parte de toata susținerea cadrelor didactice din facultate, nu

doar în timpul studenției, ci și ulterior promovarii examenului de primire în profesie, drept pentru care le sunt

foarte recunoscatoare”, nuanțeaza tânara.

Admite faptul ca integrarea pe piața muncii nu este un demers facil pentru un absolvent de Drept, mai ales în

provincie. În opinia sa, o mare problema este faptul ca mulți dintre cei care își fac studiile în Drept tind sa se

limiteze la profesiile juridice „clasice”, care sunt, de altfel, și cele mai populare, dar care nu se potrivesc tuturor

tipologiilor și personalitaților care calca pragul Facultații de Drept. „Sunt de parere ca în facultate ar trebui sa se

vorbeasca mai mult despre diplomație, relații internaționale și chiar politica. Pretutindeni este nevoie de oameni

valoroși, oamenii cu studii temeinice, care pot aduce un plus de valoare în atât de multe domenii și proiecte. Nu

cred ca este doar misiunea facultaților, ci a noastra, a tuturor. Trebuie sa începem ca societate sa credem în tineri,

în potențialul lor și sa le oferim oportunitați pe masura. Performanța nu se întreține singura, ci trebuie susținuta”,

transmite interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Andrea Roxana Chihaia este la început de drum în lumea avocaturii și se așteapta ca restul stagiaturii sale sa fie

o aventura, la fel ca pâna acum. Își dorește sa învețe, sa raspunda cu entuziasm fiecarei provocari și sa se bucure pe

masura de rezultatele obținute. În ceea ce privește viitorul, speranțele sale sunt unele obișnuite pentru cineva care a

pașit de curând în cariera: vrea sa fie o persoana împlinita și un profesionist desavârșit.

                                                         Citește și

→      De vorba cu Corina Oana Mazilu, admisa în primii zece la Facultatea  de    Drept a Universitații

„Alexandru Ioan Cuza” din Iași, acum avocat     stagiar: ”Ceea ce ma fascineaza cu privire la aceasta

profesie este  ca,    prin ajutorul oferit oamenilor, ajungi sa te descoperi și sa te     redescoperi pe tine

însuți”

→            Diana Maria Gogoașa, cel mai mare punctaj la examenul organizat    de       Facultatea de Drept

în anul 2021: Pentru o perspectiva mai     aplicata      asupra profesiilor juridice, consider ca ar fi benefica  

suplimentarea     orelor obligatorii de practica. 60, respectiv 90  de     ore pe an, nu sunt     suficiente pentru

ca un student sa-și  formeze o     opinie completa  despre    profesiile juridice

→            Mihai Adelin Lungu, 90 de puncte la examen și zece pe linie:     Notele      n-ar  trebui sa

reprezinte un obiectiv în sine, ci mai     degraba o      consecința a  unei pregatiri serioase, constante, în care

acumulezi  noi     cunoștințe,  înveți sa faci analogii, sa  raționezi    și sa aplici      informația învațata  în

contexte  practice. Rodul    învațarii nu e nota      finala, ci bagajul   intelectual acumulat, pe    care va

trebui sa-l  preiei     ca atare și  sa-l  perfecționezi în viața    profesionala

 →           Alexia Rizoiu, 85 de puncte la examenul organizat de Facultatea   de       Drept în anul 2022:

”Cuvântul-cheie în jurul caruia îmi   concentrez       activitatea de student este echilibrul. Satisfacția pe  

care o  obții  dupa     ce ai reușit sa înțelegi înca un concept sau o    instituție a   dreptului    nu se compara

cu nimic altceva; simți ca  ai   mai facut un   pas spre a    deveni profesionistul care îți dorești  sa   fii” 

→         Diana Latiș, 86 de puncte, printre primii intrați în anul 2023:  ”La      aceasta facultate, cantitatea

de informație care trebuie  asimilata  în     timpul scurt al unui semestru este enorma,  explicațiile nu sunt   

întotdeauna pe înțelesul nostru. Seminarele  sunt cele care mai  salveaza     cât de cât situația, în cadrul
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acestora  putând discuta mai  aplicat     teoria predata la cursuri. Practica  ne-ar fi cea mai utila”

→   Maria Teodora Busuioc, a noua pe lista anul trecut: ”Este o onoare     pentru mine sa am ocazia sa

întâlnesc persoanele care se afla în  miezul    vieții juridice din România, care scriu nu numai doctrina, ci 

și    legislație”   
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